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Tisztelt Képviselő-testület! 

A Képviselő-testület 417/2019. (Xl.6.) ök. számú határozatában úgy döntött, hogy 
határozatlan időre közrendvédelmi tanácsnokká választ, s egyben meghatározta az 
ellátandó feladataim körét is, valamint minden év szeptemberében írásbeli beszámolási 
kötelezettséget írt elő számomra. Az alábbiakban ennek teszek eleget. 

A Képviselő-testület 417/2019. (Xl.6.) ök. számú határozata alapján „a közrendvédelmi 

tanácsnok által ellátandó feladatok" szó szerint az alábbiak: 
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- Figyelemmel kíséri a közterületek rendjére vonatkozó jogszabályi rendelkezések 
érvényesülését. 
- Szükség szerint javaslatot tesz a közterületek rendjére vonatkozó rendeletek 
megalkotására, módosítására, illetve véleményezi az e tárgykörben mások által előterjesztett 
rendeletmódosításokat ideértve különösen 
• a közösségi együttélés alapvető szabályairól, 
• a közterületek használatáról és rendjéről , 

• a parkolás rendjéről , 
•az üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről , 

• a helyi környezet védelméről szóló rendeletet. 
- Véleményezi a rendőrség és a katasztrófavédelem XV. kerület területén illetékességgel 
rendelkező szervezeti egységeinek Képviselő-testület részére benyújtott beszámolóját. 
- A polgármester megbízása alapján kapcsolatot tart 
• a rendőrség és a katasztrófavédelem XV. kerület területén illetékességgel rendelkező 
szervezeti egységeinek vezetőivel , 

•a XV. kerületben tevékenykedő polgárőr szervezetekkel. 
- Részt vesz a közterületek rendjének témájában tartott lakossági fórumokon. 
- Értékeli a közterületi kamerarendszer működését , szükség esetén javaslatot tesz annak 
fejlesztésére, bővítésére ." 

A fentiek figyelembevételével 2021-22 során az alábbi tárgyakban vettem részt 
egyeztetéseken, tettem javaslatot, vagy véleményeztem határozatokat: 

Térfigyelő kamerák 

Mind 2021-ben (2 új helyszín - SMFt), mind 2022-ben (5 új helyszín - 19MFt) 
véleményeztem a térfigyelő kamerák kihelyezésére vonatkozó konkrét javaslatokat. 
Felhívtam a figyelmet a kamera technológia megújításának szükségességére, egy új 
technológiájú, önálló rendszer kiépítésének lehetőségét párhuzamosan a korábbi 
technológiával - tekintettel arra, hogy a két rendszer nem integrálható. Ez a javaslatom 
egyelőre nem talált befogadásra. 
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Rendőrkapitány úrral és 3 körzeti megbízottal folytatott megbeszéléseim alapján egyértelmű 
a bűnelkövetési tendencia javulása a kamerákkal megfigyelt területeken. Emellett az 
elkövetők mozgásának felderítése szintén nagy segítséggel vannak a kamerák. 

Közösségi együttélés szabályai 

Véleményeztem a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló önkormányzati rendelet 
módosítását, melynek köszönhetően a közterület-felügyelők még több szabályszegést 
szankcionálhatnak. A szigorúbb szabályozás a kerületi lakosságot leginkább zavaró 
problémákból indult ki, és az a közterületek rendjét, rendeltetésszerű használatát elősegítő , 

illetve azt biztosító szabályokat tartalmazza. Az általam kezdeményezett Közterületi 
Környezetterhelési pontrendszer előfutáraként került a rendeletbe az alábbi bekezdés: „A 
kereskedelmi egység üzemeltetője köteles arról gondoskodni, hogy az üzlete épületének 
határvonalától számított 5 méteren belüli közterület tiszta legyen, illetve azt az ott tartózkodó 
személyek ne használják rendeltetésüktől eltérő módon." Emellett javasoltam az egyes 
büntetési tételek módosítását és néhány egyéb pontosítást. 

A fák helyi védelméről 

Véleményeztem a fák helyi védelméről szóló 2021-es rendelettervezetet, amelynek során 
kifejtettem erős ellenvéleményem a rendelet szükségességével kapcsolatban. 

A Parkőrség helyzetéről 

Az általam a 66 pontban javasoltak egyik kiemelt pontja volt a Parkőrség felállítása . A 
Képviselő-testület 1228/2020. (Xl. 24.) ök. számú határozatában úgy döntött, hogy 2021 . 
évben az addigi területeken kívánja működtetn i a parkőrszolgálatot 1 rendészeti járőrpárral 
és 2 fő köztisztasági munkatárssal, azzal , hogy a Rendészeti Osztály járőrállománya teljes 
létszámának feltöltése esetén a járőrpárok száma 2-re emelkedjen. A Parkőrszolgálat 21-es 
és időarányosan a 22-es évi működése sikeres, kiterjesztése indokol lenne Újpalotán kívüli 
kerületrészekre is, de a 21 . évvégi döntés értelmében a Parkőrség jelenlegi formában való 
további működés mellett a parkok területén első körben újabb térfigyelő kamerák 
elhelyezése lehetne az elsődleges feladat, amelyet később - ha a humánerőforrás feltételek 
javulnak - rendészeti jelenlét is követhet. Ennek oka a pénz- és létszámhiány. 

A Mezőőrség státusza 

A kerületben a mezei őrszolgálatot 2021 . január 1. óta a XV. kerületi Önkormányzat 
önállóan, közvetlen felügyelete alatt működteti . A kezdeti létszám 2 főről 4 főre bővült. A 
mezőőrök eltelt majdnem két évben mindennap szolgálatban álltak a kerület termőföldjein és 
mezőin , melynek köszönhetően érzékelhetően sokkal kisebb számban történtek rendellenes 
cselekmények. Illegális hulladéklerakás sajnos még mindig előfordul , de a lerakott hulladék 
mennyisége összességében jelentősen csökkent a korábbi évekhez képest. Illegális 
hulladéklerakási ügyben a mezőőrök 2021 -ben és 2022-ben is több sikeres akcióban vettek 
részt, amelyekről a kerületi sajtó minden alkalommal beszámolt (pl. betonkeverő ügy, 
festékesdoboz lerakási ügy... stb.). A mezőőrök közreműködésével a rendőrség és a 
fővárosi polgárőrszövetség tagszervezetei kb. negyedévente tartanak közös külterületi 
felderítő akciókat, amelyeken a XV. kerületi mezőőrök és polgárőrök minden alkalommal 
részt vesznek. 

A kerület külterületi részeit személyesen is rendszeresen bejárom kb. két havonta, a 
mezőőrökkel a helyszínen találkozva többször egyeztettem. 
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Polgárőr egyeztetések 

Mind a Palotai Polgárőrséggel , mint az E.L.l.T.E. polgárőrségge l rendszeresen egyeztetek 
(2021 . február, 2021 . május, 2021 . november, 2022. április, 2022. június). Az egyeztetések 
mindegyikén részt veszek, a jegyzőkönyvek elfogadása mellett az én irányításom mellett 
történt a támogatási formák SLA alapú (azaz teljesítményarányos) kidolgozása, amelyet 
javaslok kiterjeszteni minden más támogatandó szervezetre. A támogatások odaítélése 
pénzügyi okok miatt 2021-be és 2022-ben sem történt meg. Legközelebb a Palotai 
Polgárőrséggel 2022. október 26-án találkozok. 

A Köztisztasági és közrendvédelmi 66 pont állapota 

A 2018-ben elindított csomaggal kapcsolatban magam sem vagyok elégedett. A kb. 15 
egyeztetés keretében kialakult első verzió aktualizálása A COVID miatt félbeszakadt, azóta 
két egyezetetés volt az ügyben, utoljára 2021 . nyarán a főváros hajléktalan helyzetét átlátó 
szervezetek részvételével , ahol értelemszerűen a hajléktalanokról szóló fejezet volt a téma. 
Az egyeztetések folytatása kifejezett szándékom, amelyeken való részvételre ezúton is újra 
kérem a T. Képviselőtestület tagjait. A következő átfogó (azaz nem tematikus) egyeztetés 
2022. novemberére tervezem. 

A 66 pontból megvalósultak közül a Parkőrséget tudom kiemelni, amelyről önálló pontban 
írok. Emellett a KTKT pontrendszer egyes elemei valósultak meg. 

A Közterületi környezetterhelési (azaz KTKT) pontrendszer 

A KTKT pontrendszer egyes elemei kerültek a Közösségi Együttélést szabályozó rendeletbe, 
de amint az látszik, ez nem elegendő , így a KTKT-t mindenképp szándékom teljes 
egészében megvalósítani és 2023. évben a testület elé terjeszteni. A pontrendszer lényege 
az alkoholt árusító helyek pozitív és negatív értékelése, a hozzájuk köthető zaj , szemét, 
szabálysértés mennyiség szerinti kibocsátásfüggő szankcionálása, vagy éppen pozitív 
példaként állítása. 

Rendőrségi kapcsolattartás 

Mind az előző , mind a jelenlegi rendőrkapitány úrral személyesen egyeztettem a kerületi 
közrendről. Balogh Róbert r. alezredes úrral, a korábbi rendőrkapitánnyal 2022. júliusában 
egyeztettem, Molnár Gábor r. alezredes úrral, a jelenlegi rendőrkapitánnyal 2022. 
szeptember 30-án, amelynek keretében részletesen áttekintettük a kerület közrendet érintő 
kérdéseket, problémákat. A körzeti megbízotti rendszer, amelynek mintájára egyébként 
javasoltam a parkőrség létrehozását, nem minden pesti kerületben létezik, itt azonban 
példaértékű . A KM B-s kollégákkal rendszeresen egyeztetek, legutóbb 2022. október 10-én 
tekintettük át Szoboszlai Ákossal a Főtér és környéke helyzetét. Véleményeztem a kerületi 
kapitányság beszámolóját, amelyből kiemelendő jelentőségű az - elsősorban Újpalotán 
jellemző - drog probléma, a közterületi alkoholfogyasztás (amelynek hatására készítettem a 
KTKT rendelet javaslatom - 2022-ben szeretném véglegesíteni) és a Fő tér környékének 
rendjét veszélyeztető „banda" jelenléte. A parkolási gondok szintén Újpalotán égetőek , 
amelyek rendezéséért az önkormányzat je lentős erőfesz ítéseket tesz. 
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Katasztrófavédelem (tűzoltóság) beszámolója 

A IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság működési területe Budapest Főváros IV. és 
XV. kerületére, valamint Dunakeszi és Fót településekre terjed ki . Mindkét évben több 
sajnálatos tűzeset volt a kerületben, köztük halálos kimenete lű is. Előzetesen megismertem 
és véleményeztem a Tűzoltóság 2021-es és 2022-es beszámolóját. 

Hatósági ügyek, közterületfelügyelet 

Havonta megismerem a hatósági főosztály beszámolóját, kiemelten annak feladatkörömet 
érintő részeit (elsősorban a Rendészeti Osztályét). A 2021-es éves beszámoló alapján 
legtöbb szabálysértés a tilosban várakozásból adódik, de kiemelten sok a póráz nélküli 
kutyasétáltatás és a közterületi alkoholfogyasztási intézkedése. Szabálysértési ügyekben a 
Rendészeti osztály 2021-ben csaknem 39MFt bírságot szabott ki. 

Hulladékgazdálkodás 

Tekintettel arra, hogy a hulladékgazdálkodási jogkör átkerült a kormányhivatalhoz, a 66 pont 
ezirányú pontjainak (azaz több, mint a 2/3-a) megvalósítása jelentősen megnehezedett. 
Mindemellett a pontok jelentős része nem igényel sem hatósági, sem pénzügyi támogatást, 
így azok bevezetése elengedhetetlen érdek. 

Zöldterületek védelme - általában 

Kifejezetten zöldterületeket, parkokat, játszótereket érintő ügyekben (illegális lerakás, 
szemetesek ürítése és állapota, utcabútorok állapota és fejlesztése, kaszálás, 
balesetveszély elhárítás, stb.) napi, kapcsolatban állok a Répszolg Kft-vel , a Palota 
Holdinggal és a ZÖFE Kft-vel. Bejelentéseim rendszeresek voltak a kerületi applikációban. 
Stratégiai, fejlesztési ügyekben alkalomszerűen egyeztetek a Városüzemeltetési Osztály 
munkatársaival, illetve ahogy a többi pontban írtam, a Hatósági Főosztállyal. 

Kutyás ügyek 

Közvetítettem a Kutyások a XV. kerületért és velük szemben barátságtalan 
ingatlantulajdonosok közötti vitában, amelyet, szükség esetén folytatni fogok. 

Lakossági fórumok 
2021-ben kettő lakossági fórumot tartottam a 9-es körzetben. Idén novemberben szintén 
lakossági fórumot szervezek. Ezek a fórumok további kiváló alkalmak, képviselőként és 
tanácsnokként egyaránt, hogy tájékozódjak a lakosság köztisztasági, közrendet érintő 
problémáiról. Ezekre a fórumokra Polgármester Asszony mellett meg szoktam hívni a 
rendőrség , a polgárőrségek, a közterületfelügyelet képviselőit is. 

Budapest, 2022. október ~~. · ~~~ 
Vékás Sándor 

képviselő , tanácsnok 
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1. Melléklet: 

2. Előkészítésért felelős szervezeti egység: 

Jegyzői Iroda 2022. október ,\ .& · Aláírás: .. A~\ ........................ . 
3. Bizottságok: Kerületfejlesztési Bizottság 

4. Jegyzői láttamozás: 2022. október!!. Aláírás: .... ~ .. ....... .. ....... .. .... . 

5. Meghívandók: 

6. Háttéranyag: -

Határozati javaslat: 

Budapest Fővá ros XV. Kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat Képviselő
testülete úgy dönt, hogy elfogadja a közrendvédelmi tanácsnok - 2/25-170/2022. 

iktatószámú előterjesztés szerinti - 2022. évi beszámolóját. 
Felelős: polgármester 

Határidő: 2022. október 27. 

Jogszabályi hivatkozás: 
A Képviselő-testület 417/2019. (Xl.6.) ök. számú határozata 

A határozati javaslat elfogadásához egyszerű szavazattöbbség szükséges! 
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